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1 4 #JL 1.B-4 Verkeersveiligheid 
in de wijken P. van Dijk

Welke preventieve maatregelen neemt de gemeente om
nieuwe situaties van verkeersonveiligheid rondom scholen te
voorkomen? Bijvoorbeeld naar aanleiding van het incident bij
basisschool De Triangel in Lelystad, waar recentelijk moest
worden ingegrepen?

Er is goed contact met diverse scholen. Basissccholen en school stichtingen zijn ook altijd vrij om
contact op te nemen met de gemeente betreft de verkeerssituatie. Bij verplaatsing of nieuwbouw
van basisscholen wordt de verkeerssituaite beoordeeld. Bij deze projecten is een verkeerskundige
betrokken. Tenslotte is het verkeersveiligheidslabel voor scholen nog steeds actief in Lelystad. Op
deze manier zijn ook scholen zelf actief bezig op het gebied van verkeersveiligheid. 

2 12 #JL
2.O-12 Voldoende 
stageplaatsen en 

diversiteit arbeidsmarkt
D. Grimbergen

Hoeveel nieuwe stageplaatsen zijn er het afgelopen jaar
gerealiseerd bij Lelystadse bedrijven? (Vorig jaar werd in
antwoord op deze vraag gemeld dat het er 593 waren.) En
hoeveel stageplaatsen biedt de gemeente Lelystad zelf,
bijvoorbeeld binnen het stadhuis, aan jongeren?

SBB is door het ministerie van OCW aangesteld om het de stagebedrijven en stageplaatsen te
registreren (www.stagemarkt.nl) en onder meer de bedrijven te ondersteunen bij de begeleiding
van de stagiairs. Afgelopen jaar zijn 474 nieuwe stageplaatsen gerealiseerd bij Lelystadse
bedrijven en organisaties voor mbo-studenten. De gemeente zelf biedt 4 stageplaatsen voor mbo-
studenten van verschillende opleidingen. Daarnaast zijn er vele andere stage-activiteiten voor
andere groepen jongeren zoals leerlingen van het voortgezet onderwijs, voortgezet speciaal
onderwijs, praktijkonderwijs en hoger onderwijs. De gemeente organiseert verschillende stage-
activiteiten zoals debatten, oriëntatiedagen, praktijkgericht onderzoek, stages voor vo-, mbo- en
hbo-jongeren, scriptiebegeleiding.

3 13 #JL
3.N-1 Integraal plan 

bekendmaken 
Hoofdstad Nieuw Natuur

S. Kruis

Wat heeft het college in de afgelopen drie à vier jaar
ondernomen om de nationale bekendheid van 'Lelystad,
hoofdstad van de nieuwe natuur' te vergroten? Zijn er
bijvoorbeeld tv-commercials uitgezonden of andere vormen
van promotie ingezet in andere steden? Graag enkele
concrete voorbeelden.

Na de beëindiging van de partnerovereenkomst met City Marketing Lelystad (CML) in 2021 heeft
de gemeente Lelystad de koers voor marketing en promotie opnieuw uitgezet. Pas recent zijn we
in de fase beland waarbij we naar de uitwerking van onze marketingvisie gaan met concrete
marketingactiviteiten. Daarin is natuur een van de hoofdthema's. In de tussentijd zijn er
campagnes geweest vanuit Nationaal Park Nieuw Land en Visit Lelystad waarin bijvoorbeeld
natuur en natuurbeleving centraal stonden.
 
Met de Agenda Natuur 2030 en het programma van groen dromen naar groen werken we integraal
aan hoofdstad van de nieuwe natuur. Enerzijds door het verder verstevigen en ontwikkelen van de
identiteit met bewijslast, maar ook de stevige inzet op communicatie richting onze eigen inwoners.
De campagne: samen 1 voor de natuur en de themawebsite natuurinlelystad.nl zijn daar concrete
voorbeelden van. 

4 25 #JL 8.SD-8 Vangnet voor 
meedoen kinderen

A. Messelink- 
Dijkstra

In het Raadsakkoord is afgesproken dat de gemeente samen
met inwoners en maatschappelijke organisaties een vangnet
organiseert zodat elk kind kan meedoen, en geen enkel kind
met honger op school zit. 1. Wat heeft de gemeente Lelystad
concreet ondernomen om dit te realiseren? 2. Hebben
Lelystadse scholen gebruikgemaakt van het landelijke
Programma Schoolmaaltijden dat in 2023 is gestart? 3. Nu dit
programma mogelijk stopt in 2025 en er in het
hoofdlijnenakkoord geen vervolgfinanciering is opgenomen,
hoe bereidt de gemeente zich hierop voor?

In december 2022 werd onder basisscholen onderzocht of kinderen zonder eten naar school
komen. Ongeveer een derde van de scholen herkent het probleem en biedt oplossingen zoals
noodbrood en schoolfruit. De meeste scholen vinden dat de verantwoordelijkheid bij ouders ligt en
zien geen behoefte aan een schoolontbijt. In 2024 zijn er brugfunctionarissen aangesteld om
dergelijke problemen veroorzaakt door armoede bij leerlingen te signaleren en op te pakken met
school en gezin. Ja er hebben Lelystadse scholen deelgenomen aan het landelijke programma
schoolmaaltijden, zie ook de raadinformatie nota gezonde schoollunch; nummer: 143 Datum: 23
mei 2023. Eventuele gevolgen van de stopzetting van de middelen worden integraal opgepakt
binnen programma’s als samen Lelystad oost en de maatschappelijke agenda.
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5 35 #JL
6.V-11 Meest kind- en 
jeugdvriendelijke stad 

van Nederland

A. Messelink- 
Dijkstra

Als Lelystad in 2026 wil worden uitgeroepen tot meest kind- en
jeugdvriendelijke stad, maar het plan daarvoor pas in 2025
wordt gepresenteerd: acht het college het realistisch dat
binnen één jaar aan alle criteria kan worden voldaan om deze
ambitie waar te maken? Of had dit plan eerder gereed moeten
zijn om voldoende voorbereidingstijd te hebben?

Het college vindt het belangrijk dat Lelystad een kind- en jeugdvriendelijke stad is. De ambitie om
in 2026 uitgeroepen te worden tot de meest kind- en jeugdvriendelijke stad van Nederland is mooi,
maar het is niet eenvoudig om dat binnen één jaar volledig te bereiken.

UNICEF heeft een speciaal programma hiervoor: het Child Friendly Cities Initiative (CFCI). Dit
programma duurt drie tot vijf jaar en geeft internationale erkenning aan gemeenten die
kindvriendelijk zijn. Lelystad kon zich in 2024 nog niet aanmelden, omdat het toen nog te vroeg
was. De eerstvolgende mogelijkheid om mee te doen is in het najaar van 2025. Daarvoor moet de
gemeenteraad eerst duidelijke richtlijnen geven. Het college heeft daarom een verzoek gedaan om
dit op de agenda te zetten.

We kunnen Lelystad natuurlijk zelf uitroepen tot meest kind- en jeugdvriendelijke stad, maar dan is
het vooral een symbolische titel. De vraag is dan: wat is de waarde daarvan? Daarom heeft het
college gekeken naar manieren om dit meetbaar te maken, bijvoorbeeld met een certificaat of
erkenning. De afgelopen jaren is Lelystad al bezig geweest met het verbeteren van voorzieningen
voor kinderen en jongeren. Denk aan jongerenparticipatie, de skatebaan, het poppodium en de
kinderwerker en de Jeugd DOE agenda. Het college wil deze inzet nu verder versterken en
zichtbaar maken met een officieel traject.

Kortom: het college vindt het belangrijk om kind- en jeugdvriendelijk te zijn en werkt daar al aan.
Maar om echt aan alle officiële criteria te voldoen, is meer tijd nodig dan één jaar. Mocht de raad
instemmen met het voorstel om kandidaat te worden, dan mogen we dat predicaat voeren.

6 37 #JL
7.SV-2 Integrale 

gebiedsontwikkeling 
Larserplein

D. Grimbergen

De gemeenteraad, als hoogste orgaan, heeft besloten dat er
uiterlijk in Q3 2023 een integrale visie op de
gebiedsontwikkeling van het Larserplein zou worden
gepresenteerd. In de toelichting staat nu dat andere zaken
prioriteit hebben gekregen. 1. Waarom krijgt deze afspraak
met de raad geen voorrang? 2. Op basis waarvan is
geconcludeerd dat een integrale visie op dit moment
onvoldoende zou bijdragen? 3. Waarom zouden plannen zoals
huisvesting voor arbeidsmigranten en hoteluitbreiding niet
kunnen samengaan met het opstellen van een gebiedsvisie?

Het college zal voor de zomer een informatienota aan uw raad sturen waarin wij u op de hoogte
brengen van alle ontwikkelingen die wij nu al voorzien op het Larserplein. Als uw raad dan van
oordeel is dat een gebiedsvisie nodig is, dan kunt u het college de kaders meegeven waarmee de
gebiedsvisie alsnog opgesteld dient te worden.

7 39 #JL

7.SV-8 Stimuleren 
Zaterdagmarkt met 
groter oppervlak en 

promotiebudget

S. Kruis

Kan het college enkele voorbeelden geven van promotionele
acties en activiteiten die sinds mei 2024 zijn uitgevoerd ter
promotie van de markt, met gebruik van het hiervoor bestemde
promotiebudget? Vorig jaar ontving de raad in reactie op een
vergelijkbare vraag een overzicht over 2023/2024; graag
ontvangen wij nu een actuele lijst van het afgelopen jaar.

De Lelystadse markten hebben een eigen facebookpagina (Markten Lelystad) met inmiddels meer
dan 5.500 volgers. Daar worden acties en activiteiten etc. aangekondigd en zijn rersultaten in de
vorm van foto's en videos ook terug te zien. De reacties zijn overwegend posities. Uitgangspunt is
dat er voor de bezoekers iedere twee weken iets wordt georganiseerd op of rond de
zaterdagmarkt. 

Afgelopen jaar is in de maand juni het 55 jarig bestaan van de markt gevierd met het uitdelen van
gratis tassen, een brassband op de markt en wat lekkers voor de bezoekers.
Daarnaast zijn er de terugkerende items zoals het uitdelen van paaseieren voor de pasen,
pepernoten voor sinterklaas en periodieke optredens in de vorm van straattoneel en muziek in
combinatie met acties door de kooplieden.  
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8 47 #JL 8.SD-5 Bestrijding 
eenzaamheid D. Grimbergen

Zou het college om binnen het thema 'bestrijding van
eenzaamheid' willen overwegen om ook in te zetten op
intergenerationeel wonen, waarbij jongeren worden
gestimuleerd om te wonen in woonvormen waarin voornamelijk
ouderen wonen? Daarnaast: zou het college ook tijdelijke
woningbouw op bestaande erven willen overwegen, zoals dat
mogelijk is in Nijkerk? (Zie: https://www.nijkerk.eu/tijdelijke-
woning-in-achtertuin-mogelijk). En is dit in Lelystad al
toegestaan?

De huisvesting van aandachtsgroepen maakt onderdeel uit van de nog op te stellen
Woonzorgvisie, het mixen van doelgroepen en vernieuwende woonvormen komt daarin aan bod.
Het wetsvoorstel Versterking regie volkshuisvesting wil het makkelijker maken om
mantelzorgwoningen op eigen erf te bouwen, zonder vergunning. Ook woningen voor
eerstegraads familieleden zouden vergunningsvrij kunnen worden. Het advies is om te wachten op
dit besluit, bij positief besluit wordt dit landelijk geregeld.

9 52 #JL 9.OOV-1 Verbeteren 
handhaving D. Grimbergen

Inwoners en ondernemers in het Stadshart klagen over
fatbikes en bezorgers die met hoge snelheid door het centrum
rijden. Hoe beoordeelt het college zelf de huidige handhaving
in het Stadshart? Acht het college deze afdoende? Zo niet,
welke aanvullende maatregelen zijn nodig om het
veiligheidsgevoel van bezoekers te verbeteren?

Handhaving wacht op aanpassing bebording. Tot die tijd kan er niet gehandhaafd worden. Aan de
raad is gecommuniceerd dat naar verwachting 15 juli de juiste bebording is aangebracht. Zodra
deze datum definitief is, zal dat ook breed worden gecommuniceerd. Vanaf dat moment zal er ook
door de boa's handhavend opgetreden worden. Momenteel zijn alleen tijdelijke
mantelzorgwoningen onder voorwaarden toegestaan. Of een mantelzorgwoning vergunningsvrij
kan worden geplaatst hangt onder andere af van de locatie op het perceel, de maatvoering en de
relatie met de hoofdwoning, maar ook het omgevingsplan. 

10 54 #JL
9.OOV-6 Inzet op betere 

informatiebeveiliging 
stadhuis

S. Kruis

Wat is er nodig om de informatiebeveiliging van onze
gemeente of het stadhuis verder te verbeteren? Concreet:
welke stappen zijn vereist om van statusniveau 3 naar niveau
5 te groeien op een schaal van 1 tot en met 5?

Als overheid werken wij met de BIO. Het werken volgens de BIO wordt gezien als niveau 3. Als de
gemeente het hoogste niveau (5) nastreeft zal een GAP-analyse uitgevoerd moeten worden om de
noodzakelijke stappen en investeringen inzichtelijk te maken.

11 64 #JL

11.RC-11 Toegang tot 
ambtelijke 

deskundigheid plus 
overzicht 

contactgegevens

Griffie
College

Vorig jaar gaf het college aan bezig te zijn met de
totstandkoming van een contactgegevenslijst en dat er samen
met de griffie nog datzelfde jaar een voorstel zou worden
uitgewerkt. Wat is de actuele stand van zaken?

Dat is inderdaad gecommuniceerd, maar tot dusverre heeft dat net geleid tot een concrete
uitwerking. Een eerste overzicht zal worden opgeleverd voor het zomerreces. 

12 100 #JL Evaluatie Raadsakkoord 
2022-2026 College

Welke leerpunten heeft het college het afgelopen jaar
opgedaan met betrekking tot de uitvoering van het
Raadsakkoord? Zijn er, ten opzichte van uw reactie van vorig
jaar, nieuwe inzichten die het college wil meegeven ten
behoeve van het nieuwe Raadsakkoord in 2026?

De leerpunten zoals vorig jaar zijn benoemd zijn wat het college betreft nog steeds van
toepassing. Het belangrijkste is om focus te houden op de ontwikkelingen die het meest belangrijk
zijn voor de stad. Daar hoort ook bij dat er keuzes gemaakt worden en dat betekent ook dat
bepaalde onderwerpen minder prioriteit krijgen. Het is beter om op de belangrijke onderwerpen er
volledig voor te gaan en grote stappen te zetten (in plaats van de tijd / energie / schaarse
middelen te verdelen over heel veel onderwerpen en kleine stapjes te zetten).  

13 100 #JL Evaluatie Raadsakkoord 
2022-2026 College

Hoe kunnen we als raad snel en overzichtelijk inzicht krijgen in
de voortgang ten opzichte van de vorige evaluatie van het
Raadsakkoord? Zou het mogelijk zijn om bij een volgende
evaluatie per afspraak een soort ‘audit trail’ op te nemen,
waarin duidelijk wordt welke inspanningen er sinds de vorige
evaluatie zijn verricht?

In een volgende evaluatie zou een dergelijk onderdeel toegevoegd kunnen worden aan iedere
afspraak uit het raadsakkoord. Dit is het laatste jaar van deze bestuusperiode, wat maakt dat een
verscheidendheid van afspraken goed op weg is / reeds is afgerond. In dat opzicht voegt een
dergelijke 'audit trail' wellicht minder toe. Het is van belang - met name voor de nieuwe
bestuursperiode - om aan het begin van de periode afspraken te maken over hoe een eventuele
tussentijdse evaluatie meerjarig wordt vormgegeven (en daar dan vervolgens aan vast te houden). 

Deze bestuursperiode zijn er bijvoorbeeld - naar aanleiding van de evaluatie vorig jaar - al
wijzigingen doorgevoerd in de status / kleurtjes en nu wordt wellicht besloten tot het toevoegen van
een nieuw onderdeel. Dit kan inderdaad een waardevolle toevoeging zijn, maar in het kader van
de overzichtelijkheid en der vergelijkbaarheid in de tijd is het goed om de vorm voortaan de hele
bestuursperiode gelijk te houden.   

De huidige insteek en vormgeving van de tussentijdse evaluatie zou hiervoor als uitgangspunt
kunnen dienen, aangevuld met een separaat tekstblok waar concreet wordt ingegaan op de
inspanningen die zijn verricht sinds de voorgaande evaluatie. 




